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FABRIKE, VRTIĆI, ŠKOLE I STUDENTSKI DOMOVI NA UDARU KORONE Gde sve u Srbiji bukte 

žarišta virusa i šta je sada najvažnije 
Fabrike, vrtići, škole, studenski domovi, mesta su gde korona virus širi poslednjih dana uprkos 
tome što nam svi govore da epidemija jenjava i da je sve pod kotntrolom. 
Sa brojkama takođe nema prevare, a one govore da desetak dana unazad imamo porast broja 
obolelih, pa smo tako od 0,5 odsto zaraženih u odnosu na broj testiranih ponovo došli do 2,5. 
Iako je korona virus i dalje prisutan, a mere zaštite se i te kako preporučuju, naročito u 
zatvorenim prostorima, čini se kao da smo se svi preterano opustili. Život se morao vratiti u 
normalu, obrazovne ustanove i fabrike su otvorene, a sada se dešava da su upravo ta mesta 
postala "nova žarišta". 
Poslednjih dana imamo slučajeve novozaraženih u školama, vrtićima, studentskim domovima i 
fabrikama. Postavlja se pitanje da li je razlog tome nedovoljno poštovanje mera zaštite - 
nošenja maski i rukavica, rastojanje od dva metra i slično ili, pak, činjenica, makar u slučaju 
studentskih domova, da mladi dolaze iz različitih mesta, te su potencijalni donosioci virusa. 
Iako se novi slučajevi u pomenutim kolektivima za sada ipak ne smatraju novim žarištima, nego 
pojedinačnim slučajevima, epidemiolozi naglašavaju koliko je važno da poštujemo sve 
propisane mere i apeluju "da se ne opuštamo". 
Higijena ruku i fizička distanca su prve među stavkama na koje ne smemo da zaboravimo. 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/od-05-do-25-zarazenih-da-li-je-rec-o-dzepovima-ili-treba-da-strepimo-od-drugog-talasa/spbph7l


 
 

Zaraženi đak bio u kontaktu sa vršnjacima 
U Osnovnoj školi "Vladimir Rolović" na Petlovom brdu otkriveno je da je jedan učenik, nakon što 
je prisustvovao pripremnoj nastavi za prijemni ispit iz srpskog jezika i bio u kontaktu sa 
vršnjacima, pozitivan na korona virus. 
Roditelje ostale dece su iz škole obavestili da će sva deca koja su bila u kontaktu sa zaraženom 
osobom morati da budu testirana, kao i da im neće biti dozvoljeno da izađu na prijemni ispit 
dok ne budu imali negativan test. 
Zaposlene u vrtiću pozitivne na koronu 
Četiri spremačice u vrtiću "Zvončica" sa beogradske opštine Zvezdara pozitivne su na virus 
korona, saopšteno je iz Sekretarijata za obrazovanje i dečju zaštitu. 
- Po dobijanju pozitivnih rezultata, Predškolska ustanova "Zvezdara" je odmah kontaktirala 
Gradski zavod za javno zdravlje za dalja uputstva i potvrđeno je da je potrebno dezinfikovati sve 
prostorije vrtića, a da zaraženi i njihovi kontakti budu u izolaciji 14 dana, bez obzira na rezultat 
testa - navodi se u saopštenju ovog sekretarijata. 
Za još jedan vrtić juče se saznalo da ima zaraženih. Vrtić "Prva radost" u Žitorađi zatvorio je 
prošle nedelje svoja vrata, jer je ustanovljeno da je jedna vaspitačica zaražena korona virusom. 
Direktor te Predškolske ustanove Srđan Pilović, rekao je da se zaposlena zarazila van ustanove, 
da je udaljena s posla i pre nego što je testirana jer je bila u kontaktu sa osobom koja je 
pozitivna, a da su po dobijanju rezultata da i ona ima COVID 19, svi ostali zaposleni testirani. 
Ona je, kako je naveo, imala kontakt u grupi sa troje dece, ali za njih Krizni štab nije preporučio 
testiranje. 
Zaraženi i studenti 
Korona virus je ušao i u studentske domove u Beogradu, potvrđeno je u Studentskoj poliklinici. 
Epidemiolog te klinike Mila Paunić naglašava da je situacija u ovom trenutku pod kontrolom. 
- Izolaciju obolelih studenata i kontakata, rešili smo ad hok, uz pomoć ustanove Studentski 
centar, koja je pronašla prostor za izolaciju. Veliku pomoć pružile su nam kolege iz Gradskog 
zavoda za javno zdravlje Beograd. Reč je o dvadesetak studenata i njihovih kontakata, koji su u 
izolaciji - kaže dr Paunić. 
Žarište opet u fabrikama 
Korona virus nastavio je da se širi i u fabrikama, a prema saznanjima "Blica", zaraženih je sada i 
u fabrici nameštaja "Simpo" u Vranju. 
Lokalni sajt Info Vranjske piše da je u "Simpu" desetak novoobolelih. Oni prenose da zaraženih 
ima i u Gradskoj upravi, ali ta informacija "Blicu" nije potvrđena. 
Podsetimo, već smo imali situaciju da se virus širio fabrikom u Vranju, a isto je bilo i u dve 
fabrike iz Smedereva i Leskovca. 
Sami smo krivi? 
Epidemiolog Predrag Kon je kazao je da su ljudi bili diciplinovani dok su bile restriktivne mere, a 
sada je sve do pitanja našeg odnosa. 
- Imate situaciju da je u jednom vrtiću to krenulo, počelo kod jedne osobe koja radi na 
održavanju higijene i ona je sa tri saradnice putovala i tako je došlo do zaražavanja. Srećom, nije 
bilo dužeg kontakta sa decom i direktnog kontakta dužeg od 15 minuta sa vaspitačicama, ali su 
tri vaspitačice udaljene sa posla - rekao je Kon. 
Kako je napomenuo, postoji i problem zbog povratka 17.000 studenata u Beograd zbog ispita, i 
potvrdio je da se virus pojavio u studentskom domu na Karaburmi. 

https://www.blic.rs/korona-virus-srbija
https://www.blic.rs/predrag-kon


 
 

- Imate u Novom Pazaru žarište nakon Bajrama i u Tutinu. Pojavljuju se žarišta i mi to sve držimo 
pod nadzorom, ali sprovoditi taj nadzor nije jednostavno. Mi sad imamo 250 kontakata koji su 
pod nadzorom. Oni su slobodni ljudi, ali iz dana u dan se čujemo sa njima i pratimo njihovo 
stanje - pojasnio je Kon. 
I dr Branislav Tiodorović ukazuje na činjenicu da se više hiljada studenata vratilo u domove, te 
da je i u to slučaju potrebno obratiti dodatno pažnju, jer mladi dolaze sa različitih strana. 
- Moramo da obratimo pažnju na studentske domove, u Beograd je došlo puno mladih ljudi sa 
strane, oni su sigurno doneli virus iz oblasti iz kojih su došli - rekao je jutros dr Branislav 
Tiodorović. 
- Oni su testirani, situacija u domu na Karaburmi je koliko znam pod kontrolom, sprovode se sve 
mere, to će nas očekivati i nadalje. I u Nišu smo spremili deo objekta za studente koji su došli iz 
drugih delova Srbije, pa i van Srbije. Svi studentski centri moraju da brinu o tome - rekao je 
Tiodorović. 
"Opuštanje može dovesti u rizik male kolektive" 
Ipak, direktorka Instituta Batut Verica Jovanović tvrdi da je epidemiološka situacija u Srbiji 
stabilna. I ona apeluje na lične zaštitne mere i ličnu odgovornost. 
- Osnovna poruka posle svih podataka koje prikupljamo u vezi sa kretanjem kovida je da 
možemo reći da je došlo do pada broja inficiranih - rekla je Jovanovićeva jutors. 
Kako kaže, opuštanje može dovesti u rizik eventualno prenos samog virusa naročito u malim 
kolektivima i tvrdi da se u slučaju radnica u vrtiću i studentskog doma, ne radi o novim 
žarištima, već "o pojedinačnim slučajevima koji su utvrđeni aktivnim nadzorom". 
"Ne možemo vratiti sve mere" 
Govoreći o eventualnom pooštravanju mera, Jovanovićeva kaže da ne možemo vratiti sve mere 
jer nije ni preporučljivo. 
- Ako posmatramo kretanje epidemiološke situacije u svetu, vraćamo se redovnim aktivnostima, 
ali apelujemo na samokontrolu i pooštravanje ličnog odnosa kada se radi o kolektivima i 
okupljanjima koje treba smanjiti na minimum. Treba voditi računa o ličnom odnosu kada je reč 
o higijeni ruku i fizičkoj distanci koja se preporučuje - zaključila je ona. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.blic.rs/branislav-tiodorovic


 
 

 

 
 

Korona se pojavila u subotičkoj Opštoj bolnici 

BEOGRAD: Virus korona pojavio se, prvi put od pojave pandemije, u subotičkoj Opštoj bolnici i u 
saopštenju se navodi da je u proteklih nedelju dana kod tri osobe registrovan virus - medicinske 
sestre i dvoje nemedicinskih radnika, piše danas Politika. 

Epidemiološka situacija u bolnici je stabilna, a rad je uobičajen, prema planiranim aktivnostima, 
navode u bolnici. 

Bolnica negira da među zaraženima od virusa korona ima lekara, po nezvaničnim informacijama 
koje prenosi Politika, zaraza se pojavila na odeljenju ginekologije, a među zaraženima je i lekar 
koji je na lečenju u Beogradu. 

Prema informacijama koje ne mogu da se provere u subotičkoj bolnici, zaražen je veći broj 
medicinskog osoblja, a nema informacija ni o tome da li je virus eventualno prenet i na 
pacijente. 
 



 
 

 
 

Savremeno lečenje dijabetesa tipa 2 čuva srce 
     
Zdravstveni problem broj jedan u svetu, i pored epidemije kovid-19, jesu kardiovaskularne 
bolesti. 
Broj ljudi koje gubimo zbog toga je mnogo veći od bilo koje druge bolesti u Srbiji. Godišnje 
nestane grad veličine Zaječara, jer statistika pokazuje da svake godine umre 54.000 ljudi zbog 
srčanih problema, a prema mišljenju stručnjaka barem polovina tih ljudi mogla je da bude 
spasena. 
Oboleli od dijabetesa tipa 2 imaju dvostruko veći rizik od infarkta miokarda, šloga i srčane 
slabosti, nego oni koji ovu bolest nemaju. Zbog toga se od nedavno i u Srbiji primenjuju nove 
evropske preporuke, po kojima pacijenti sa šećernom bolešću treba da se leče kao bolesnici koji 
su u visokom riziku za kardiovaskularni događaj, čak i kad je postignuta dobra regulacija šećera 
u krvi. 
Statistički podaci pokazuju da se kod šest od 10 pacijenata sa tip 2 dijabetesom, srčana slabost 
javlja kao najranija kardiovaskularna komplikacija, pre infarkta ili šloga. Ono što je još 
zabrinjavajuće jeste da se kod sedam od 10 pacijenata, pet godina nakon postavljanja dijagnoze 
dijabetesa, pojavljaju znaci srčane slabosti. Međutim, najstrašnije je što će sedam od osam 
pacijenata umreti u prvih pet godina, ako im se uz dijabetes javi i srčana slabost. 
Terapija se kupuje 
- Evropljani i gotovo sve države regiona uveli su nove protokole lečenja, odnosno inovativnu 
terapiju za tip 2 dijabetes, koja daje odlične rezultate. I u našoj zemlji se primenjuje, ali se na 
žalost kupuje. Kao Udruženje koje zastupa interese gotovo 10 odsto populacije Srbije, 
apelujemo na predstavnike zdravstvenih institucija, da i nama omoguće savremeno lečenje, kao 
i u ostalim zemljama jer su kardiološke komplikacije kao posledica šećernih bolesti najopasnije, 



 
 

najmasovnije i najskuplje za zdravstveni sistem – ističe predsednik Dijabetološkog saveza Srbije 
Aleksandar Opačić. 
Srčana slabost može da nastane u bilo kom životnom dobu, uključujući i radno aktivne osobe. U 
svetu ima oko 30 miliona osoba koje se leče zbog srčane slabosti, a svake godine se otkrije 
novih sedam miliona obolelih. U našoj zemlji sa srčanom slabošću živi oko 200.000 ljudi. 
Koliko je srčana slabost ozbiljna dijagnoza pokazuju i podaci, prema kojima je ova bolest 
najčešći razlog prijema u bolnicu starijih od 65 godina. Posle prve takve hospitalizacije, koja je 
nastala zbog pogoršanja srčane slabosti, svaki deseti pacijent će ipak umreti. Ukoliko pacijent i 
drugi put bude primljen u bolnicu, zbog pogoršanja stanja, u proseku će živeti kraće za 18 
meseci. Zbog toga stručnjaci upozoravaju da je kvalitet života bolesnika sa srčanom slabošću 
lošiji od pacijenata koji imaju artritis ili su preživeli šlog. 
- Gotovo svi pacijenti sa dijabetesom tipa 2 imaju povišene masnoće u krvi, 9 od 10 pacijenata 
su gojazni, dok 6 od 10 njih ima hipertenziju. Sve su to faktori rizika za nastanak 
kardiovaskularnih oboljenja, a pre svega za srčanu slabost, koje se javlja kao najranija i najčešća 
komplikacija dijabetesa tipa 2. Iz tog razloga, poslednje stručne preporuke su da pacijente sa 
dijabetesom treba lečiti u cilju postizanja adekvatne kontrole šećera u krvi, ali isto tako i sa 
ciljem pravovremene prevencije srčane slabosti. Istovremeno ostvarenje ova dva cilja je u 
velikoj meri danas olakšano uz upotrebu savremene terapije: jedna tableta u jednoj dozi, 
jednom dnevno – objašnjava načelnica Odeljenja za lipidne poremećaje i kardiovaskularne 
komplikacije u dijabetesu Klinike za endokrinologiju, dijabetes i bolesti metabolizma KC Srbije 
profesorka dr Katarina Lalić. 
Govoreći o vezi između dijabetesa i kardiovaskularnih oboljenja, kardiolog iz Pejsmejker centra, 
Kliničkog centra Srbije profesor dr Siniša Pavlović ističe da nove evropske smernice u lečenju 
dijabetesa stavljaju u prvi plan procenu kardiovaskularnog rizika kod pacijenta i primenu novih 
terapija. 
– Za bolesnike sa prisutnim faktorima rizika, kao što su gojaznost, pušenje, povišene masnoće ili 
krvni pritisak, savetuje se već u prvoj liniji primena lekova koji smanjuju kardiovaskularni rizik i 
redukuju rizik za srčanu slabost. To su svakako lekovi koje označavamo kao SGLT-2 blokatori, 
koji su primarno lekovi namenjeni za lečenje poremećaja metabolizma šećera. U velikom broju 
kliničkih ispitivanja ovi lekovi su potvrđeni kao faktor umanjenja rizika. To je imalo za rezultat da 
ih krajem prošle godine Američka asocijacija za hranu i lekove uvrsti u preporuku za lečenje 
srčane slabosti, čak i kod bolesnika koji nemaju manifestni diabetes. Ovi lekovi su dostupni i u 
našoj zemlji, ali nažalost još uvek nisu na listi lekova koji se propisuju o trošku Republičkog 
fonda za zdravstveno osiguranje. Sudeći po rezultatima o kojima se poslednjih godina puno 
govori u medicinskim krugovima, šira dostupnost SGLT2 inhibitora bi omogućila značajno bolji 
kvalitet života i duže preživljavanje, ali i smanjila ponovne prijeme na bolničko lečenje 
pacijenata sa srčanom slabošću i dijabetesom. Prednost ove grupe lekova je da povoljno utiču 
na umanjenje viška tečnosti koji se zadržava u organizmu zbog srčane slabosti, bez preteranog 
smanjenja pritiska. Pored toga njihova primena ima za rezultat lakšu korekciju preterane 
telesne težine kod ove grupe bolesnika i manji gubitak neophodnih elektrolita, u odnosu na 
lekove iz grupe diuretika, koji su već decenijama deo redovne terapije srčane slabosti. Zbog 
svega toga bi njihova primena bila značajan iskorak u terapiji srčane slabosti, koja je sve 
rasprostranjenija – objasnio je dr Pavlović. 



 
 

Zbog svega toga, nove evropske preporuke definišu savremeno lečenje dijabetesa, kako bi se 
smanjio rizik od nastanka infarkta miokarda, šloga, ateroskleroze i srčane slabosti. To praktično 
znači da čak i ukoliko i dođe do kardiovaskularnog događaja, za pacijente situacija više nije 
bezizlazna, jer su današnje terapijske opcije znatno uspešnije nego ranije. 
 

 
 
 

 
 

Kako se mladenovačka bolnica bori sa kovidom 
Pre pet dana Specijalna bolnica Mladenovac postala je kovid bolnica. U nju su prebačeni 
pacijenti sa Sajma i iz bolnica koje se vraćaju u redovan sistem rada. 
Od 102 kreveta, polovina je zauzeta. 
"Sada sam osećam odlično, dva dana sam bukvalno imao simptome temperatura, bolovi u 
mišićima.Temperatura prvi dan, bolove dva dana i izgubio sam delimično čulo mirisa", kaže 
Stefan Đukić. 
Na dva odeljenja smešteni su kovid pozitivni pacijenti. Najmlađi ima 12 godina, a najstariji 68. O 
njima brine 70 zdravstvenih radnika. 
Za svega pet dana zbrinuli su 78 pacijenata. 
"Radi se o pacijentima kojima prvenstveno treba nadzor, koji su kovid pozitivni, asimptomastki 
ili sa vrlo blagim simptoima, pregledani su u kovid ambulantama domova zdravlja po celoj Srbiji 



 
 

i imamo 48 pacijenata sa Sajma", kaže dr Vesna Đukić, direktorka Specijalne bolnice za interne 
bolesti Mladenovac. 
Upravo su u privremenoj bolnici na Sajmu i stekli iskustvo u lečenju kovid infekcije. Sada rade u 
tri smene. 
"Smatram da se snalazimo izuzetno dobro, nije baš da nismo upućeni, mi smo od 29. marta 
držali i davali lekare i tehničare za rad u privremenoij bolnici Sajam. Tamo smo se maltene 
obučili, kako treba da postupamo u ovakvim situacijama" , kaže Đukićeva. 
Bolnica je komplet kadrovski opremljena, u smislu potrebnog broja lekara, medicinskih sestara 
u smislu dijagnotike i opreme za dijagnostiku, da je opremljena u smislu da je ta dijagnostika 
samo kod pacijenata koji su zaraženi", kaže dr Aleksandar Stefovski, državni sekretar 
Ministarstva zdravlja. 
Bolnica je podeljena na zelenu zonu u kojoj je dijaliza i crevnu zonu u kojoj su kovid pozitivni 
pacijenti. Nema mešanja pacijenata, niti zdravstvenih radnika. 
 

 
 

 
 

Koronom zaraženo sedmoro zaposlenih i četiri pacijenta 
Na Klinici za neurologiju Kliničkog centra Niš novim korona virusom zaraženo je sedmoro 
zaposlenih i četvoro pacijenata, ali je situacija po kontrolom i nema razloga za zabrinutost, 
saopštili su juče izvori Danasa bliski KC. 



 
 

Prema našim saznanjima, četiri medicinske sestre i još troje zaposlenih sa potvrđenim 
prisustvom korona virusa udaljeni su sa posla i nalaze se u kovid bolnicama ili u kućnoj 
samoizolaciji. 
Deo klinike je privremeno zatvoren i već dezinfikovan i sterilisan, a pacijenti nisu ni na koji način 
ugroženi, rekli su oni. 
– Danas je bila sednica Štaba za interhospitalne infekcije KC Niš, na kojoj je zaključeno da su 
primenjene sve potrebne mere zaštite i da je situacija pod kontrolom. Važno je da niko od 
zaposlenih koji su zaraženi ne radi sa pacijentima, niti će raditi, rekli su juče naši izvori. Oni su 
kazali da je četvoro pacijenata ove klinike kod kojih je otkriveno prisustvo korona virusa odmah 
upućeno na Kliniku za infektivne bolesti i Kliniku za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju, koje su 
kovid centri KC. 
– Svi pacijenti koji se hospitalizuju se odmah testiraju, napre brzim, a nakon toga i PSR 
testovima, te je normalno da među njima ima i pozitivnih. Ali oni se po utvrđenoj pozitivnosti 
odmah šalju u kovid centre KC, kazali su oni. 
U KC Niš, koji je, inače, u špicu epidemije bio jedna od najvećih kovid bolnica u Srbiji, od 17. 
maja do juče broj hospitalizovanih pacijenata kretao se od 36 do 59. 

Tiodorović: Korona virus neće nestati u junu 
– Građani moraju da shvate da ova bolest neće nestati tek tako. Novooboleli od korona virusa 
će se otkrivati celog juna, a prognoze da će ovaj virus nestati u toku ovog meseca najbolje 
demantuju podaci o dupliranom broju obolelih u prethodnim danima. Strogih mera više nema i 
mnogi građani se više ne oslanjaju na savete epidemiologa, a sve to bi moglo da utiče da se u 
nekim mestima vrate stroga životna pravila (koja su postojala u vreme vanrednog stanja). I dalje 
je, dakle, presudno pranje ruku, pre nego nošenje rukavica, a zaštitna maska je obavezna u 
zatvorenom prostoru, kao što je obavezno i poštovanje socijalne distance, rekao je juče 
novinarima Branislav Tiodorović, epidemiolog i član vladinog Kriznog štaba za suzbijanje zarazne 
bolesti kovid 19. 



 
 

 
 

Imunolog Janković: Tok epidemije slabi ali još uvek postoji potencijal razbuktavanja 
Imunolog Srđa Janković izjavio je danas da tok epidemije korona virusa u Srbiji slabi ali i 
upozorio da još uvek postoji potencijal razbuktavanja, prvenstveno kada je u pitanju osetljiva 
populacija. 
Komentarišući rast broja inficiranih prethodnih dana, Janković je za Radio televiziju Srbije rekao 
da je vidljivo da u „repu“ epidemije raste udeo obolelih sa lakšom kliničkom slikom. 
„Imamo slabljenje toka epidemije ali moramo biti pažljivi jer virus i dalje ima potencijal da naudi 
ljudima koji su osetljivi“, naveo je epidemiolog. 
Podsetio je da su preporuke o nošenju maski i održavanju fizičke distance i dalje na snazi i 
dodao da će se o eventualnom vraćanju određenih restriktivnih mera odlučivati u skladu sa 
situacijom. 
Upitan da li smo na kraju početka ili početku kraja epidemije, Janković je rekao da je trenutna 
situacija „nešto između“. 
„Ovo je kraj prve faze pandemije na našim prostorima. Potencijal za drugi talas postoji ako ne 
bismo sprovodili mere. U slučaju drugog talasa, nadamo se da ga razbijemo na više malih talasa 
koje ćemo potom razbijati jedan po jedan“, dodao je Janković. 



 
 

 
 

Odziv za test o kolektivnom imunitetu manji od očekivanog 
Prvi preliminarni rezultati studije o kolektivnom imunitetu u Srbiji na korona virus, trebalo bi 
uskoro da budu saopšteni javnosti, rekla je za Danas rukovoditeljka studije profesorka Tatjana 
Pekmezović. 
Kako je objasnila, protokol predviđa da se podaci javno predoče nakon što budu gotovi rezultati 
za prvih 1.000 ispitanika, a tim koji stoji iza studije je blizu tog broja. 
Testiranje na antitela koja pokazuju da je osoba preležala koronu u Srbiji počelo je početkom 
maja, i treba da obuhvati 7.000 porodica, odnosno 17.000 ljudi koji se pozivaju na testiranje. 
Tatjana Pekmezović kaže da je odziv ispitanika manji od očekivanog ali da za to postoji 
razumevanje. 
– Ovakve studije nisu česte u našoj populaciji, neki građani se uplaše kada ih lekar pozove, drugi 
ne smatraju da je to važno. Razloga za strah nema, zato što bezbednost ispitanika nije narušena 
ni na koji način. Osim toga, studija je odobrena od strane tri etička komiteta, tako da je 
privatnost ispitanika garantovana – ističe Pekmezović. 
Ona dodaje da građani od ove studije imaju višestruku korist kako za svoju porodicu, tako i za 
zajednicu u celini. 
– Porodica će saznati svoj serološki status, a saznanje o nivou kolektivnog imuniteta je ključno 
za preventivnu strategiju u periodu koji nas čeka – zaključuje sagovornica Danasa. 
Kako je ranije objašnjeno, pored procene kolektivnog imuniteta studija treba da pokaže koliki je 
udeo asimptomatskih infekcija među obolelima. Istovremeno, ELISA testovi koji se rade, a koje 
pravi Institut za primenu nuklearne energije INEP, određuju u kojoj meri su kod ispitanika 
prisutna antitela. 
Doktorka Pekmezović kazala je ranije za Dojče vele da je to „jako važno jer želimo da kroz 
projekte koje planiramo na jesen, ponovimo testiranje kod istih ispitanika i tako pratimo 
dinamiku antitela u našoj populaciji“. 



 
 

Slične studije o kolektivnom imunitetu na korona virus sprovode i druge zemlje u Evropi. 

Prvi podaci koji dolaze iz Hrvatske pokazuju da je manje od dva odsto stanovništva bilo 
zaraženo koronom, iz Španije taj udeo je nešto veći i iznosi oko pet odsto, dok je u Stoklohomu, 
u Švedskoj, koja se izdvojila odbijanjem da uvede restriktivne mere, procenat građana sa 
antitelima 7.3 odsto. 

 

 

 

Rano su se oslobodili i zaboravili na ličnu odgovornost i činjenicu da je virus i dalje prisutan 
NOVI PAZAR - Zavod za javno zdravlje u Novom Pazaru saopštio je danas da je u tom gradu 
ukupno 148 građana zaraženo korona virusom, a u Tutinu 46, i da je od početka pandemije u toj 
ustanovi testirano 3.419 osoba. Direktor Zavoda Šefadil Spahić rekao je novopazarskom radiju 
Sto plus da je u poslednjih osam dana registrovano 29 novoobolelih u Novom Pazaru, a u Tutinu 
19. 
„Građani su u prethodnih desetak dana imali intezivno prisnije kontakte, poput rukovanja, 
grljenja i ljubljenja, a nisu se poštovale ni mere zaštite i distanca od 1,5 metar, odnosno dva. 
Mali broj je nosio maske i rukavice, nisu korišćena dezinfekciona sredstva, a u javnim objektima 
nisu primenjivane sve sanitarno-epidemiološke mere i sve je to dovelo do porasta broja 
zaraženih”, ocenio je Spahić. On je istakao da je ipak situacija pod kontrolom i da su svi 
novozaraženi dobrog opšteg stanja. 



 
 

 „Na infektivnom odeljenju Opšte bolnice u Novom Pazaru smešteno je sedam osoba sa blagim 
simptomima, dok su ostali, koji nemaju nikakve simptome, smešteni u kovid bolnici. Sve je pod 
kontrolom, njihovi kontakti su izolovani i pod našim su nadzorom”, rekao je Spahić. 
On je dodao da su se građani rano oslobodili i veoma brzo zaboravili na ličnu odgovornost i 
činjenicu da je virus i dalje prisutan. 
„Zamolio bih sve građane Novog Pazara da budu obazrivi, da misle na sebe, zdravlje svoje 
porodice, ali i nas zdravstvenih radnika. Naročito apelujem na starije od 65 godina i hronične 
bolesnike da se pridržavaju svih mera Ministarstva zdravlja”, rekao je Spahić. 
Epidemiolog Predrag Kon rekao je ranije da će se još najmanje dve nedelje čekati da broj 
novoinficiranih korona virusom u Srbiji u jednom danu bude nula. 
Komentarišući blagi rast broja novoobolelih prethodnih dana, Kon je rekao da su se pojavila 
žarišta u Novom Pazaru i Tutinu. 
„Pojava novih slučajeva na respiratorima ne potvrđuje pretpostavku da je virus oslabio. Ako bi 
napao nekog ko je hronični bolesnik, bio bi jako opasan”, kazao je Kon. Od početka epidemije 
preminule su tri osobe iz Novog Pazara koje su bile pozitivne na taj virus. 

 

 

 


